
 

 

Pietarsaaren kaupungin vanhusneuvosto  Pöytäkirja 3.4.2024 
 
 
Ajankohta: 3.4.2024 klo 9.30–11.25 
 
Paikka: Svenska gården 
 
Läsnäolijat:  
Ulla Grönvall-Streng, puheenjohtaja 
Pentti Silvennoinen, varapuheenjohtaja  
Helena Ahlstrand 
Rauni Kuutti 
Anna-Maija Nylund 
Antero Varila  
Tuomo Syri 
Bertel Widjeskog 
Kurt Hellstrand, sihteeri, kaupunginhallituksen edustaja 
 
 

   
    

1. Kokouksen avaaminen  
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9.30 ja toivotti osallistujat tervetulleiksi.  
  

2. Päätösvaltaisuus  
 

Todettiin, että kaikki varsinaiset jäsenet olivat läsnä.  
  

3.  Esityslistan hyväksyminen 
 

Esityslista hyväksyttiin sellaisenaan. 
  
4. Pöytäkirjantarkastajan valinta 

 
Pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Bertel Widjeskog. 
  

5. Lausuntopyyntö  
 

Kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö Päivi Rosnell ja liikunta- ja 
hyvinvointipalvelupäällikkö Fredrik Portin ovat lähettäneet vanhusneuvostolle 
lausuntopyynnön, joka koskee valtuustoaloitetta digitaalisten palveluiden 
saatavuudesta ikäihmisille. 

 
Päätettiin, että puheenjohtaja kirjoittaa lausunnon käydyn keskustelun pohjalta. 
Jos muodostetaan työryhmä, on toivottavaa, että vanhusneuvostoa edustavat 
puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja. 

 
   



 

 

6. Lockanbergetin kuntoportaat 
  

Lockanbergetin kuntoportaita koskeva aloite on lähetetty kaupungininsinööri 
Harri Kotimäelle 12.3.2024. Toiveena on, että aloite huomioidaan suunnittelussa.  
  

         
7.  Uimahallin portaat 

  
Uimahallissa on tehtävä tarpeellisia toimenpiteitä, jotta helpotetaan 
liikuntaesteisten mahdollisuuksia käyttää suurta allasta. Asiasta tehty aloite 
lähetetään kaupunginhallitukselle. 

 
         8. Hyvinvointialueen säästötoimenpiteet 
 

Keskusteltiin hyvinvointialueen säästötoimenpiteiden vaikutuksista 
ikääntyneeseen väestöön. Päätettiin, että seuraavaan kokoukseen 22.5. kutsutaan 
kaksi hyvinvointialueen hallituksen edustajaa vastaamaan vanhusneuvoston 
kysymyksiin. 

  
         9. Kanta-palvelut ruotsiksi/suomeksi 
 

Vanhusneuvosto tutustui Pentti Silvennoisen laatimaan kirjelmään, hyväksyi sen ja 
osoitti kiitoksensa kirjoittajalle. Helppotajuisista Kanta-palveluista on suuri tarve 
sekä suomeksi että ruotsiksi. 

 
10. Kysely omaishoidosta 
  

Eläkeläisyhdistysten jäsenille on lähetetty linkki, jota kautta pääsee kyselyyn 
omaishoidon toimimisesta hyvinvointialueella. Kysely on suunnattu kaikille 
sairasta, vammaista tai ikääntynyttä omaista hoitaville. Omaishoitajaliitto on 
lähettänyt kyselyn ja se löytynee vain suomeksi. 

 
11. Voimaa vanhuuteen 
 

Keskusteltiin Voimaa vanhuuteen -hankkeen kautta tulleista ideoista, muun 
muassa siitä, miten ikääntyneitä maahanmuuttajia voisi kotouttaa. Yhtenä 
ehdotuksena ovat ns. kulttuurilounaat, jotka voisi järjestää Svenska gårdenissa. 
Suunnittelussa kannattaisi hyödyntää kotoutumisyksikköä ja Pietarsaaren 
ruotsinkielisen seurakunnan Tehuset-toimintaa. 

 
12. Miljoona roskapussia 
 

Yle käynnistää 15.4. kampanjan, jossa kerätään roskia ulkona liikuttaessa. 
Kampanja jatkuu 14.6. saakka ja yhdistyksiä pyydetään huomaamaan tämä. Jos 
haluaa osallistua kampanjaan, siihen tulee ilmoittautua. 

 
 
 
 



 

 

 13. Muut asiat 
 

Ei muita asioita.  
 
14. Seuraava kokous  
 

Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 22.5. klo 10 Svenska gårdenissa.   
 

        15. Kokouksen päättäminen 
 

Kokous päätettiin klo 11.35.  
  

   
  

  
Ulla Grönvall-Streng, puheenjohtaja Kurt Hellstrand, sihteeri  

 
 
 

Bertel Widjeskog, pöytäkirjantarkastaja 
  

 
 


